
VVD  Begroting 2016 algemene beschouwingen 

Voorzitter, 

De VVD is van mening dat de begroting 2016 zoals ter behandeling voor ons 
ligt helder is. Er worden duidelijke keuzes in gemaakt, deze zijn  in lijn met 
het coalitieakkoord 2014-2018. Thema’s zoals; ondernemerschap, niet meer 
dan trendmatige groei van lokale belastingen, gematigde lastendruk, 
vrijheid voor het individu en verantwoordelijkheid nemen voor de zwakkere in de samenleving, staan 
centraal. Deze uitgangspunten sluiten aan bij hetgeen waar de VVD voor staat.  Zoals het tijdens een 
coalitieperiode gaat, zijn er altijd actuele zaken die aandacht behoeven en waarvoor budget 
vrijgemaakt dient te worden. Maar zeker net zo belangrijk is het ontwikkelen van een visie, een stip 
op de horizon. De coalitie heeft ambities, een visie en de VVD concludeert dat deze prima tot 
uitdrukking zijn gebracht in de gepresenteerde begroting.  

Onze samenleving is dynamisch en verandert met rasse schreden. Dit vraagt een andere houding van 
de raad, de gemeente en haar werknemers. De afgelopen periode hebben we hier een slag in 
gemaakt en het komende jaar zal hier verder aan gewerkt worden. Dat is een goede zaak. We zien 
namelijk nu al vele positieve effecten terug voor de Oisterwijkse, Moergestelse en Heukelomse 
gemeenschap. De veranderende houding van de gemeente leidt tot tal van initiatieven in het sociale 
domein, zoals bijvoorbeeld het ontstaan van organisaties zoals mentorhulp,  het Gerard Horvershuis 
en het oudercafé, die allemaal op hun eigen wijze de sociale basisstructuur versterken.  Daarnaast 
hebben het afgelopen jaar ook maatschappelijke initiatieven zoals bijvoorbeeld: het internationale 
Reuzenfestival, 150 jaar Spoorwegen en Oisterwijk op Stoom ruimte gekregen binnen de gemeente. 
Oisterwijk bruist, dat is goed om te zien! De kracht van de samenleving komt naar boven, omdat die 
ruimte krijgt.  

Kortgeleden hebben inwoners, bedrijven en organisaties maar weer eens bewezen dat de 
samenleving een groot eigen oplossingsvermogen heeft. Zij heeft zich flexibel en dienstbaar 
opgesteld op het moment dat er een beroep werd gedaan om noodopvang te realiseren.  Dat het 
college verantwoording wil nemen inzake de actuele problematiek rondom vluchtelingen 
onderschrijft de VVD. Ook wij willen onze ogen niet sluiten voor de vluchtelingen die ons land 
binnenstromen vanuit een oorlogssituatie. Hierbij vindt de VVD het wel van groot belang dat de 
gemeente zich goed voorbereidt om dit vraagstuk beheersbaar te houden.  

Uit programma 1 komt duidelijk naar voren dat de raad zich bewust is van de veranderende 
samenleving en dat zij daarin ook een andere rol zal moeten in nemen. Voor de VVD is het van 
belang dat de raad aansluit op de behoeften van de samenleving. Als de samenleving verandert, 
veranderen ook de behoeften van deze samenleving en is het evident dat de raad meebeweegt. 
Hoe? Dat is de vraag. Met  ‘Oisterwijk aan Z’ is er een mooi begin gemaakt, maar door ‘trial en error’ 
zullen we moeten uitzoeken welke behoeften er leven en hóe en ook óf wij als raad daar in kunnen 
voorzien.   

In programma 6 komt de verzilveringsstrategie aan de orde. Het college beoogt door betere 
preventie en een stevige basisstructuur te voorkomen dat problemen escaleren. Het staat voorop dat 
de basisstructuur op orde dient te zijn om de vastgestelde beleidsdoelen te realiseren. Het blijkt dat 
we hier nog een slag in moeten maken, dat is niet erg, dat mag ook, we bevinden ons tenslotte in een 



transitiejaar. Maar wij willen ons wel houden aan onze belofte: de hulp is 
toegankelijk, kleinschalig, dicht bij de burger georganiseerd en gemakkelijk 
te herkennen. Daarom zullen wij ook het komende jaar de ontwikkelingen 
in het sociale domein goed monitoren.  

Ten aanzien van de cultuurcentra beoogt het college voor het komende 
begrotingsjaar dat ze financieel gezond zijn en meer cultureel 
ondernemerschap tonen. Dit klinkt de VVD als muziek in de oren. Wij 
vinden het ook op de plaats om het college een compliment te maken over de wijze waarop dit 
dossier het afgelopen jaar vlot is getrokken. Dit zijn moeilijke processen. We zien dat dit college hier 
niet voor terugdeinst, maar een en ander juist  voortvarend tegemoet treedt. Hier zijn wij als VVD blij 
mee en vinden een compliment aan het college dan ook zeker op zijn plaats. De wethouder financiën 
heeft zich in het bijzonder tot het uiterste ingespannen om beweging te krijgen in dit dossier, wat 
heeft geresulteerd in besluitvorming in de raad, waarvoor onze dank.  

Deze krachtige houding geeft ons vertrouwen dat het college op dezelfde wijze de risico’s rondom 
KVL en de decentralisaties, met name op het terrein van de jeugdzorg, zal beheersen. Wij zijn er ons 
ook terdege van bewust dat in de risicoanalyse KVL naar voren is gekomen dat de raad het meest 
moeilijk beheersbare risico vormt. Hierin wil de VVD haar verantwoordelijkheid nemen ten behoeve 
van de samenleving.  

Het college is ook druk bezig een voorstel voor de raad voor te bereiden ten behoeve van 
besluitvorming omtrent de zwemvoorziening en het te realiseren van een sporthal binnen onze 
gemeente. Wij betreuren het dat dit enige vertraging heeft opgelopen, daar de VVD voor de 
inwoners, ondernemers en verenigingen van de gemeente Oisterwijk duidelijkheid wenst. Maar wij 
zijn ons er ook van bewust dat iedereen gebaat is bij een zorgvuldig proces dat ten grondslag ligt aan 
een goed gewogen besluit. Daarnaast heeft de raad besloten zwembad ‘de Leye’ geopend te houden 
totdat er een andere zwemvoorziening is gerealiseerd. Het valt echter niet te ontkennen dat de 
bijdrage aan deze voorziening aanzienlijk is en daarom spoedige besluitvorming ook gewenst is. 
Derhalve wachten wij met grote belangstelling het raadsvoorstel van het college af om in dit dossier 
óók een belangrijke stap te kunnen zetten.   

Het mag ook gezegd worden dat we trots mogen zijn op het feit dat de gemeente Oisterwijk 
financieel gezond is. Bij menig andere gemeenten in ons land heeft het beleid van de afgelopen jaren 
er niet toe bijgedragen dat gemeenten goed door de crisis en transities zijn gekomen. Maar in onze 
gemeente presenteert dit college een meerjarenbegroting 2016-2019 die in alle jaarschijven een 
positief saldo laat zien. Daarnaast zal de verhouding tussen de risico’s die de gemeente Oisterwijk 
loopt en de algemene reserves aan het begin van 2016  2,03 zijn. Dit wordt als uitstekend 
gewaardeerd en ligt ruim binnen de marge die is afgesproken binnen de coalitie. Het feit dat het 
weerstandsvermogen beter zal zijn dan tijdens het begrotingsjaar 2015 wordt vooral veroorzaakt 
door een gunstiger risicoprofiel van KVL.   
Dit is positief te noemen, maar de VVD wil hierin wel meegeven dat we ons bewust moeten blijven 
van de risico’s. De onzekerheden binnen de budgetten op het terrein van de (jeugd)zorg noopt ons 
tot terughoudendheid. We begrijpen dat de cijfers zijn opgenomen naar de inzichten van nu, dit 
heeft tot gevolg dat de VVD doorlopend zal monitoren om tijdig bij te kunnen sturen indien dit nodig 
blijkt te zijn. Gezien de risico’s die blijken uit de risicoanalyse, zijn wij er geen voorstander van om 



grote wijzigingen aan te brengen in de uitgaven.  Wij willen ons 
terughoudend opstellen met als doel het komende begrotingsjaar solide 
in te gaan. Nut en noodzaak blijven in 2016 ook zeker voor ons een 
belangrijk uitgangspunt.  

Programma 9 staat in het teken van het feit dat de gemeente Oisterwijk 
op veel gebieden samen werkt met verschillende partners. De houding 
van het college ten opzichte van de gemeente Haaren onderschrijft de 
VVD. 
Wij zijn van mening dat samenwerken op operationeel vlak een positieve bijdrage kan leveren aan 
het gewenste resultaat, zeker in het licht van alle taken die er op de gemeenten af zijn gekomen.  In 
dit kader vragen wij ons af of het strategisch personeelsbeleid zal borgen dat de juiste mensen op de 
juiste plaatst zitten. Leidt dit tot het gewenste kennisniveau gezien de omvang en de vraagstukken 
waar de gemeente Oisterwijk zich mee bezig moet houden? En hoe verhoudt een en ander zich tot 
de (voorgenomen) samenwerking tussen de verschillende gemeenten?  

Kortom: de VVD waardeert deze begroting positief en vindt het een uitstekende basis om het 
komende begrotingsjaar mee in te gaan. Daarbij zich wel realiserend dat we nog steeds te maken 
hebben met aanzienlijke risico’s die gemonitord en beheerst moeten worden. Waarin de raad een 
grote verantwoordelijkheid heeft en zich terughoudend dient op te stellen en wat betreft de VVD zal 
moeten redeneren vanuit nut en noodzaak. Dit alles in het belang van de inwoners van de gemeente 
Oisterwijk. Wij zijn tenslotte in het leven geroepen om hun belang te dienen. De VVD is benieuwd 
waartoe het door ontwikkelen van de open en faciliterende houding van de gemeente allemaal toe 
gaat leiden! We zijn op de goede weg.  

 

 

 


